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Děkujeme Vám za projevenou důvěru v uplynulém roce a do nového roku 
2016 Vám přejeme hodně zdraví, štěstí, osobních i pracovních úspěchů.

Adventní neděle a narozeniny Nákupního centra Fontána
Nákupní centrum Fontána v Teplicích oslavilo v neděli 6. prosince druhé narozeniny. V rámci oslav proběhlo losování Velké narozeninové soutěže. Každý ze zákazníků mohl vyhrát 
nákupní poukázky v hodnotě dvacet, deset a pět tisíc korun. Stačilo k tomu málo - nakoupit nad 300,- Kč v jakémkoliv obchodě v Nákupním centru Fontána, vyplnit soutěžní kupón, 
vhodit ho do soutěžního losovacího boxu v hlavní pasáži a osobně se zúčastnit losování. 

Prvních deset vylosovaných se mohlo radovat z výhry pět 
tisíc korun. Pro některé z nich to bylo poprvé, co v nějaké soutěži 
dokázali vyhrát. „Za výhru pět tisíc korun si koupím boty a také 
něco manželovi, ten potřebuje bundu. Uděláme si pěkné vánoční 
svátky, “ říkala šťastná výherkyně Jaroslava Šimůnková z Teplic. Vel-
kou radost z výhry měl i další výherce Radim Hájek z Oldřichova. 
„Ještě nevím, za co výhru utratím, ale určitě to použiji při nákupu 
vánočních dárků. Je to moc milé a jsem za výhru moc rád, paráda,“.

 Hlavní cenu převzala Marcela Zemanová z Teplic. Ta se mohla 
radovat z nákupní poukázky v hodnotě dvacet tisíc korun. I ta měla 
jasno, jak s výhrou naloží.  „Vše použiji na Vánoce a koupím dárky. 
Obdarujeme co nejvíce lidí z naší rodiny. V Nákupním centru Fon-
tána se nám moc líbí a jsme s ním moc spokojeni.”

Během oslav druhých narozenin Nákupního centra Fontána 
byl připraven pestrý doprovodný program a každý zde mohl strá-
vit příjemný adventní čas. Zájem byl o vánoční dílničky, Mikuláše, 

Čerta a Anděla. Ti rozdávali sladkosti a tanečníci se sboru Viva 
Jump ukázali své umění.  Druhá adventní neděle byla ve Fontáně 
i ve znamení sborového zpěvu. O krásné chvíle se postaral dětský 
pěvecký sbor Poupata z Teplic. „Fontánu máme rádi a rádi tady zpí-
váme. V loňském roce jsme zde zpívali s jiným sborem, Poupata 
jsou zde letos poprvé. Moc se nám to líbilo, lidé přišli, užili si, zazpí-
vali si s námi, děti byly také spokojené,“ uvedla Marcela Nováková 
ze sboru Poupata. 
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Demolice zimního stadionu má v lednu skončit
Rozbořený zimní stadion v Teplicích už není ostudou lázeňského města Teplice. 19. listopadu 2015 byly zahájeny demoliční práce. Na místě rozvalin, kde dlouhou dobu pobývali 
bezdomovci, vznikne rekreačně-komerční objekt. Pozemek i zdevastovanou stavbu koupil Jaroslav Třešňák. V době svého vzniku byl teplický zimní stadion jedním z nejmodernější 
v Čechách. Hlediště bylo pro sedm tisíc diváků a výhled na kluziště z každé sedačky.   
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„Práce jdou podle plánu a myslím si, že 
každý kdo sem nyní zavítá, už místo nepozná,“ 
prozrazoval na začátku prosince 2015 Jaroslav 
Třešňák. Jeho slovo potvrzuje samotná práce 
v místech, kde kdysi stála moderní sportovní 
hokejová hala. „Po probourání do stadionu jsme 
jako první začali odklízet nepořádek, který zde 
během let vznikl. Jsou to tuny odpadu. Následně 
jsme začali likvidovat staré betonové ochozy 
a schody. Práce jdou podle plánu,“ říkají 
pracovníci, kteří provádějí samotnou demolici.

Demolice zimního stadionu má podle plánu 
skončit do konce ledna letošního roku. „Ano, to 
je plán, kterého se držíme. Po odstranění trosek 
v lednu na místo vyjede drtička. Byla by velká 
škoda, kdyby se materiál po stadionu vyhodil. 
Proto chceme co nejvíce materiálu recyklovat 
přímo na místě a následně je použít do nové 
stavby. Má to i vliv na životní prostředí, protože 
nebudeme od bývalého zimního stadionu vozit 
tuny materiálu po silnicích. Vznikala by i velká 
prašnost a té chceme zabránit,“ říká Jaroslav 
Třešňák. 

Město Teplice je spokojeno, že demoliční 
práce probíhají. „Pokaždé, když se něco vylepší 
a likviduje to, co město ničí a hyzdí, tak je to 

dobře. Myslíme si, že je dobře, že se demolice ujal 
soukromý investor, protože město má jiné 
investiční záměry.  Když hovořím za město, tak 
panoval důvod a pocit, že není dobré vynakládat 
tolik finančních prostředků na demolici 
a výstavbu něčeho nového v dané lokalitě,“ 
doplnil informace náměstek primátora města 
Teplice Hynek Hanza. 

Samotní obyvatelé Teplic demolici zimního 
stadionu vítají. „Já okolo chodím hodně často 
a jsem nesmírně ráda, že to už mizí. Někdy jsem 
se dokonce i bála kolem těch trosek chodit, 
protože jsem sama zažila, že někdy něco spadlo. 
Bylo to o život,“ řekla Jarmila Šťastná z Teplic. Její 
slova potvrzují i další kolemjdoucí. „Chodím 
pravidelně na fotbal a byl to hodně smutný 
pohled. Když přijeli známí, tak nevěřícně kroutili 
hlavou, že něco tak ošklivého zde máme. Je 
dobře, že to půjde vše k zemi a vyroste zde něco 
nového. 

Kromě radosti z odstraňování trosek však 
i obyvatelé Teplic vzpomínají. „Mám na zimní 
stadion mnoho vzpomínek. Můj manžel mi zde 
při jednom veřejném bruslení dal naší první pusu. 
Ráda vzpomínám na ty časy, kdy jsme zde chodili 
bruslit,“ prozradila Lucie Pribilincová z Teplic. ■
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Realizovala se řada zajímavých projektů
Přelom roku patří bilancování, hodnocení toho, co se podařilo, co se mohlo podařit lépe a také plánům na nové období. O roce 2015 a plánech na rok 2016 jsme hovořili 
s Jaroslavem Třešňákem.

Rok 2015 už je minulostí. Prozraďte nám, jaký byl a co vše 
firma JTH připravuje na rok 2016?
 
Rok 2015 byl normální a standardní. Realizovala se řada 
zajímavých projektů a probíhaly přípravy na nové projekty 
a stavby. V letošním roce chceme začít budovat a máme již 
podepsané smlouvy na dva supermarkety, jeden bude stát 

u Plzně a druhý v Šumperku. Dokončena byla příprava výstavby 
nových 55 bytů v Jičíně a letos se začne i stavět. To samé platí 
i pro rozvojovou plochu v Olomouci (foto 1), kde připravujeme 
výstavbu 250 nových bytů a nového nákupního centra. Právě zde 
by měl být i nový prototyp obchodu Lidl, který bude mít přes 
2 300 metrů čtverečních (foto 2). V roce 2015 se nám podařilo 
zajistit výstavbu Rezidence Moser (foto 3) v Karlových Varech, kde 
se staví 109 bytů. Práce by zde měly být ukončeny v polovině roku 
2016. Vzniká zde nové a moderní bydlení 21. století a musím 
prozradit, že je zde velký zájem o bydlení. Vznikne zde i bazén, 
chybět nebudou sauny, fitness, nonstop recepce a další. Cíl pro rok 

2015, aby byla Rezidence Moser pod střechou, jsme splnili, nechybí 
okna a objekt je tak uzavřený a mohou probíhat další práce. Musím 
podotknout, že Jsem velmi rád, že práce v Karlových Varech 
provádějí i teplické firmy. 

Co se podařilo v roce 2015 vybudovat v Teplicích?
Na konci prosince byla dokončena výstavba nové Billy 

v Trnovanech. Kromě tohoto obchodu zde obyvatelé Teplic 
naleznou i drogerii Teta. Zahájena byla také demolice zimního 
stadionu v Teplicích, když se nám podařilo v roce 2015 objekt 
s pozemkem koupit. 

Jaké jsou plány na rok 2016, jak v samotných Teplicích, tak 
i v dalších městech?
Plánů máme samozřejmě několik, ale ještě nebudu přímo 
prozrazovat, co máme v Teplicích naplánované. Myslím si, že to 
bude pro obyvatele další dobrá zpráva, ale více zatím neprozradím. 

Jak úspěšný byl rok 2015 pro Nákupní centrum Fontána?
Nákupní centrum Fontána se v roce 2015 podařilo stabilizovat. 

S radostí mohu prohlásit, že se otevřely nové obchody velice 
kvalitních značek jako je Nord Blanc, Bossini a Takko. Otevřeli 
jsme i v současné době největší prodejnu Benettonu v České 
republice. Tento obchod nabízí zákazníkům velice kvalitní zboží 
a jsme velice hrdí na to, že ho v Teplicích máme. Další novinky 
budou následovat v letošním roce. 

Rok 2015 je za námi a nastal rok 2016.  Co byste všem 
obyvatelům, ale i návštěvníkům města Teplice popřál?

Rok 2015 je minulostí a před námi je rok nový, nesoucí nejen číslo 
2016, ale i řadu nových životních událostí, jak v soukromém, tak 
i profesním životě. Každý z nás na konci roku bilancuje, 
a proto mi dovolte se poohlédnout za právě skončeným rokem 
2015. Pro každého z Vás byl jiný. Pro někoho byl velice úspěšný, 
někdo nepoznal změn a ne všem se zcela vydařil. Ale tak to už 
v životě chodí. Na čem se jistě shodneme je, že rok 2015 
neskutečně rychle utekl. 
Chtěl bych Vám tedy popřát, aby byl rok 2016 úspěšný, ať se Vám 
všem daří a přeji každému z Vás mnoho štěstí a zejména zdraví. ■
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Velká fáze oprav je ukončena Zimní olympiáda dětí a mládeže i na Teplicku
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Stavební bytové družstvo “Mír” Teplice je největším družstvem 
v Teplicích. V jeho správě je přes 7 000 bytů v Teplicích, přes 400 
garáží a přes 800 bytů v Krupce. V roce 2015 skončila velká fáze 
oprav. „V loňském roce skončila éra velkých oprav. Myslím tím 
stavební úpravy na domech v Teplicích, jako je výměna oken, 
zateplování objektů, opravy střech a prováděly se akce většího 
rozsahu,“ říká předseda představenstva SBD “Mír” Teplice Marek 
Andrášek. 

Zimní edice oblíbené Olympiády dětí a mládeže se bude v roce 2016 konat v Ústeckém kraji od 
17. – 22. ledna 2016. Ten v roce 2007 hostil i letní variantu ODM. Po Zlínském kraji je tak historicky druhým, 
kterému se podařilo uspět v kandidatuře na organizaci zimní i letní ODM. Disciplíny v běžecké lyžování 
a biatlonu uvidí i návštěvníci na Teplicku, kteří zavítají na Cínovec. Právě zde se bude bojovat o několik sad 
olympijských medailí.

 V současné době stav bytové-
ho fondu dovoluje a skýtá možnosti, 
aby pozornost družstva, jako správ-
ců objektu, mohla být zaměřena na 
vnitřky budov, na zvyšování komfor-
tu bydlení, na úpravu společných 
prostor. Družstvo v roce 2015 
přijalo i nové stanovy. „Ty právě 
umožní, aby se z fondu oprav, což 
jsou prostředky, které si družstevní-
c i  šetř í  na provádění  oprav 
v domech, mohly být použity napří-
klad na úpravy a opravy, na které 
dříve použity být nemohly. To je 
například zasklívání lodžií, výměna 

vchodových dveří, dveří do bytů, 
případně výměna těles radiátorů, 
výměna termostatických hlavic. 
Přestává tedy platit pravidlo, že co je 
za dveřmi bytu je každého starost. 
To už dnes neplatí.  Ve fondu oprav 
mají družstevníci naspořené pro-

středky, které by bylo dobré smyslu-
plně využít,“ říká Marek Andrášek. 

Pokud chtějí družstevníci 
provést úpravy ve svých domech 
a bytech, vše musí od začátku řešit 
s delegátem daného objektu. 
„Každý družstevník by určitě měl 
začít u svého delegáta. Ten je styč-

ným důstojníkem a právě u něj se 
musí shromažďovat náměty pro 
zlepšování od všech družstevníků 
v objektu. Delegát následně může 
přijít na správu družstva a řešit 
žádost dále, doplňuje informace 
Andrášek. 

První akce, která se takto 
realizovala, byla instalace skleně-
ných lodžií v ulici Javorová v Tepli-
cích (na snímcích). ■

Celá Olympiáda dětí a mládeže se 
uskuteční hlavně v Krušných horách. 
Zahajovací a závěrečný ceremoniál se 
uskuteční  na z imním stadionu 
v Chomutově, tam také bude i jedna 
část hokejových zápasů, ta druhá pak 
bude na litvínovském stadionu. Dalším 
dějištěm bude lyžařský areál Klínovec, 
tady změří své síly sportovci ve sjez-
dovém a akrobatickém lyžování a ve 
snowboardingu. V okolí golfové areálu 
na Cínovci pak bude probíhat biatlon 
a běžecké lyžování. A mostecký zimní 
stadion ovládne krasobruslení a rych-
lobruslení. Kromě ryze zimních sportů 
máme i dva další sporty – discodance 
a šachy, i tady si krajské výpravy přive-
zou své reprezentanty. Tyto sporty se 
uskuteční v městské divadle v Chomu-
tově, který bude současně sloužit 
i jako Olympijský dům.

Sportovci, kteří budou reprezen-
tovat Ústecký kraj budou v oblečení 
v barvách právě olympiády, kterou náš 
kraj pořádá. Bude to převážně bílá, 
modrá, zelená a růžová. (v příloze logo, 
barvy se promítají do všech kompo-

nentů). Jejich konkrétní vzhled si zatím 
necháme jako překvapení. Ústecký 
kraj obsadí všechny místa v nomina-
cích, což je přesně 77 sportovců. Výběr 
byl čistě na krajských sportovních sva-
zech.

Vlajkonošem Ústeckého kraje na 
Hrách VII. zimní olympiády dětí 
a mládeže ČR, které se uskuteční 
v týdnu od 17. – 22. ledna 2016, se stal 
zlatý hoch z Nagana 1998 hokejista 
Robert Reichel. Důležitou úlohu nést 
vlajku Ústeckého kraje nakonec dostal 
litvínovský rodák a mimo jiné držitel 
zlaté medaile z olympiády v Naganu 
Robert Reichel zvaný Albi. Pro trenéra 
litvínovské juniorky to bude nová zku-
šenost, která ho ovšem těší. „Je to pro 
mě čest. Olympiáda je výjimečnou udá-
lostí nejen pro náš region, ale i celore-
publikově a proto jsem neváhal a úlohu 
vlajkonoše přijal,“ řekl Reichel poté, 
co se tuto novinku dozvěděl.

Nasazení Reichla na pozici vlajko-
noše kvituje i samotný hejtman Ústec-
kého kraje Oldřich Bubeníček. „Pro 
kraj je důležité, aby v čele skupiny spor-
tovců na slavnostním zahájení stál 
někdo, kdo ve sportu hodně dosáhl 
a má jméno nejen v naší vlasti, ale také 
ve světě. Robert Reichel je tou správ-
nou volbou a myslím si, že pro mnoho 
mladých sportovců bude Reichel hna-
cím motorem pro jejich budoucí úspě-
chy,“ dodal hejtman Oldřich Bubení-
ček. 

Zatím posledním vlajkonošem 

delegace Ústeckého kraje, a to na 
letošní letní olympiádě dětí a mládeže 
v Plzni, byl Zdeněk Pecka. Držitel dvou 
bronzových medailí, z olympiády 
v roce 1976 v Montrealu a v roce 1980 
v Moskvě. Zdeněk Pecka je český ves-
lař, reprezentant Československa, 
olympionik a v neposlední řadě 
i manžel běžkyně na lyžích Květy Jerio-
vé.

Sportovce i návštěvníky bude 
nejen po dobu celé olympiády, ale 
i před ní doprovázet maskot. Tomu už 
lidé vymysleli jméno. Jmenovat se bude 
Bambu. Návrhy mohli lidé posílat na 
krajský úřad v rámci veřejné ankety. 
Dorazilo na stovku návrhů. Nejvíce se 
porotě zalíbilo jméno Bambu. 

Olympiáda dětí a mládeže České 
republiky (ODM) je republiková sou-
těž krajských reprezentací v kategori-
ích mladších a starších žáků a žákyň, 
dorostenců a dorostenek, kadetů 
a kadetek. ODM je projektem České-
ho olympijského výboru, který si ke 
spolupráci vybírá jako pořadatele jed-
notlivé kraje České republiky.

Olympiády se odehrávají v dvou-
letých cyklech a střídá se jejich letní 
a zimní podoba. První ročník (letní) 
olympiády proběhl v roce 2003 
v Pardubickém kraji. Zimní olympiáda 
dětí a mládeže měla premiéru v únoru 
roku 2004 a mladé sportovce hostil 
Středočeský kraj. Olympiáda dětí a mlá-
deže je největší sportovní akcí svého 
druhu u nás. ■

Zdroj: Ústecký kraj

Zdroj: Krajská zdravotní, a. s. Zdroj: Lázně Teplice  

Gastroden na Hotelové škole v Teplicích

Rehabilitace s robotem – první v České republice

V pořadí již čtyřiadvacátá přehlídka s názvem Gastroden proběhla 26. listopadu za účasti vedoucích 
představitelů Ústeckého kraje i města Teplice v prostorách Hotelové školy v Teplicích, letos na téma 
„Vítáme Nový rok“.

Vedle výsledků práce žáků oboru 
hotelnictví, které na akci osobně před-
stavili, čekala hosty i návštěvníky 
ochutnávka a prodej výrobků připra-
vených nejen studenty oboru kuchař, 

cukrář, ale také gastronomickými fir-
mami a partnery školy. Obsluhu zajiš-
ťovali žáci oboru číšník. „Jsem potěše-
ný, že máme v našem kraji jednu z nej-
prestižnějších škol v oboru, s níž se 
chlubíme po celé republice, a která se 
ctí zajišťuje i prestižní státnické 
návštěvy. Vždyť studenti této školy 
obsluhovali nejvýznamnější státníky, 
několik desítek prezidentů a zúčastnili 
se slavnostní večeře při příležitosti 
návštěvy papeže,“ připomněl úspěchy 
školy hejtman kraje Oldřich Bubení-
ček. Jeho náměstkyně Jana Vaňhová, 
která má v kompetenci oblast školství, 

apelovala na jazykovou vybavenost 
s přáním, aby všichni dobří studenti 
přenášeli své zkušenosti v tuzemském 
pohostinství.

Jak uvedl ředitel Hotelové školy 
Teplice Jiří Nekuda, výuce a praktické 
znalosti cizích jazyků je věnována maxi-
mální pozornost. Dokládá to například 
fakt, že studenti cestují za novými zku-
šenostmi i do zahraničí. V současné 
době je dvacítka dětí  aktuálně na stáži 
v Londýně a dalších dvacet odjíždí na 
praxi do Německa. Vzájemnou skvělou 
spolupráci potvrdili i přítomní němečtí 
partneři. ■Nejpokročilejší rehabilitační systém na světě je v dětské léčebně 

Nové lázně v Teplicích. Jeho zařazení do programu komplexní 
lázeňské léčby posouvá možnosti léčebných výsledků na vyšší 
úroveň.  

Robotická terapie využívá neu-
roplasticity centrálního nervového 
systému. Robotické ortézy umož-
ňují dítěti nácvik chůze a pomáhají 
k vytvoření funkčních pohybových 
vzorců. Biofeedback, což je zpětná 
vazba, okamžitě informuje terapeu-
ta o aktivitě dítěte při prováděné 
lokomoci. 

Tyto aktivity se zaznamenají 
v reportu tj. vedení pohybu, svalová 
síla, rozsah pohybu, ušlá vzdálenost, 
rychlost a umožní lépe vyhodnoco-
vat terapii. Cílený a opakovaný tré-
nink přispívá k výraznému zlepšení 
pohybového stereotypu, ale i psy-
chiky a tím i kvality života.

Velký potenciál má robotická 
rehabilitace pro děti s neurologický-
mi onemocněními, např. DMO, stavy 
po traumatickém či jiném poškoze-
ní mozku nebo míchy. Podmínkou je 
výška od 90 cm do 140 cm a určitá 
mentální schopnost – možnost spo-
lupráce s terapeutem a interaktivi-
tou. Dítě sleduje pohyb panáčka na 
obrazovce před sebou a prostřed-

nictvím této vizuální a akustické 
zpětné vazby je zábavnou formou 
motivováno k plnění úkolů, otoček, 
obcházení předmětů a různých 
dovedností potřebných v každo-
denním životě. 

Lokomat  umožňuje i pasivní-

mu dítěti nácvik chůze, využívá vyso-
ké neuroplasticity mozku v dětském 
věku,  pomáhá k vytvoření funkč-
ních pohybových vzorců a opakova-
ný trénink zlepšuje stav pohybové-
ho aparátu a znásobuje výsledky tra-
diční léčby. ■

Teplická nemocnice pořídila nová pacientská lůžka 

Krajská zdravotní, a. s. – Nemocnice Teplice, o. z. pořídila nová pacientská lůžka s příslušenstvím, která 
výrazně přispějí ke zvýšení komfortu pacientů hospitalizovaných na jednotlivých odděleních. Projekt 
obnovy lůžek a dalšího dovybavení nemocničních pokojů zrealizovala Krajská zdravotní, a. s. za finanční 
podpory Statutárního města Teplice, které přispělo částkou 1,5 milionu Kč.

Celkem šest oddělení teplické 
nemocnice, konkrétně chirurgie, neu-
rologie, urologie, interna, ortopedie 
a rehabilitace, bylo vybaveno celkem 
45 novými nemocničními lůžkovými 
sety s matracemi včetně nemocnič-
ních stolků a dalšího vybavení. Finanční 
podpora od města Teplice činila 
1,5 milionu Kč, celková vysoutěžená 
cena však byla vyšší 1 799 370 Kč. 
Z dotace bylo pořízeno 38 lůžkových 
setů a pak pořídila Krajská zdravotní, 

a. s. z vlastních zdrojů. Lůžka jsou vyba-
vena pasivními antidekubitními matra-
cemi pro vysoké riziko dekubitů, nos-
nost lůžka je 200 kg. Rozměr matrace 
dokonale kopíruje tvar lůžka a snadno 
snímatelný potah se zipem má velkou 
ochrannou chlopeň proti znečistění. 
Součástí lůžka je pojízdný, oboustran-
ný noční stolek, který je uzamykatelný. 
Nová lůžka přináší nejen větší pohodlí 
pro pacienty, ale významně usnadní prá-
ci také zdravotnickému personálu.

Primátor statutárního města Tep-
lice Jaroslav Kubera uvedl, že ačkoliv 
nejsou zřizovatelem nemocnice, pří-
stup vedení města je takový, že její pro-
středí se týká obyvatel města. „Často 
slýcháme postřehy a názory na 
nemocnici. To dobré samozřejmě zmí-
ní málokdo, kritika jde lehce, naše vní-
mání je ale realistické, proto se ji bude-
me i nadále snažit podporovat. Máme 
v rozpočtu připravené finanční pro-
středky pro nemocnici, ale musíme do 
budoucna vše sladit, abychom se nedo-
stávali do rozporu s platnou legislati-
vou,“ podotkl primátor Jaroslav Kube-
ra. „Město Teplice podporuje teplic-
kou nemocnici prakticky každým 
rokem, a proto mu patří i mé poděko-
vání. V minulosti tak město přispělo 
významnými částkami na pořízení 
moderní zdravotnické techniky, nyní 
prostřednictvím dotace na nová paci-
entská lůžka pomáhá ke zlepšení kom-
fortu víceméně v ošetřovatelské 
oblasti a významná pomoc je již před-
jednána na rok 2016, kdy chce město 
Teplice přispět podílem na celkovou 
rekonstrukci parkovacích prostor 
před poliklinikou teplické nemocni-
ce,“ vyzdvihl Ing. Petr Fiala, generální 
ředitel Krajské zdravotní, a.s. ■
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Restaurace Pizza Coloseum v NC Fontána nabízí kvalitu 

Čím se restaurace Pizza Coloseum liší 
od jiných restaurací v Teplicích?

Jak říká vedení celého řetězce Pizza Coloseum, 
jsme tzv. jiná restaurace. Když se podíváte kolem 
sebe, můžete si všimnout, že například jinak pro-
stíráme stoly, jinak pokládáme příbory a máme 
trochu jiný přístup k zákazníkům, abychom se 
odlišili od jiných restaurací, ať už je to v Praze, 
nebo  zde u nás v Teplicích. Naše filosofie začíná 
tím, že by každý zákazník měl být uveden ke sto-
lu. Zákazníka se ujímá první obsluhující, který ho 
vidí při vstupu do restaurace. Host je posazen ke 
stolu dle svého požadavku. Požadavků je samo-
zřejmě více a my se snažíme všem vyhovět. Mož-
ností má u nás každý zákazník několik. Může si 
vybrat kuřáckou nebo nekuřáckou část, zda chce 
sedět u okna nebo ne, v létě má možnost si sed-
nout i ven na terasu. Každý z obsluhy naší restau-
race prochází několikatýdenním školením, které 
ho vše pečlivě naučí, aby se náš zákazník u nás 

cítil výborně. A samozřejmě musím zmínit krás-
né prostředí, ve kterém se restaurace nachází. 

Kolik lidí Coloseum zaměstnává?
Na každé směně pracují tři číšníci na place 
a jeden barman, který připravuje veškeré nápoje. 
Dále tu pracují tři lidé v kuchyni, kde je práce 
také rozdělena. Jeden dělá studenou kuchyni, 
další je pastař, na všechno dohlíží šéfkuchař 
a samozřejmě přímo v restauraci je další kuchař, 
který připravuje pizzu a každý ze zákazníků se na 
jeho práci může podívat.
 
Jak kvalitní jsou kuchaři, ale i číšníci v Tep-
licích, případně v celém Ústeckém kraji? 
Máte si z čeho vybírat? 
To jste trefil hřebíček na hlavičku. Je hrozně 
těžké nalézt kvalitní obsluhu. Lidé, kteří u nás 
prošli základním proškolením před začátkem 
provozu naší restaurace, už zde ve většině přípa-
dů nepracují. Z počáteční sestavy zde zůstali 

pouze dva lidé. Je to jednoduché. Buď v sobě 
nadání pracovat v restauraci máte, nebo ho 
nemáte. Každý člověk, který sem nastoupí, musí 
zapadnout do tzv. ozubeného kolečka, do toho 
soukolí. Buď šlapete s námi, nebo nešlapete. 
Pokud to začne dřít, člověk končí. 

Pojďme zpět k jídlu. Jedná se o italskou 
restauraci, která se ovšem umí přizpůso-
bit českým podmínkám. Jak je to během 
obědů? Naleznou u Vás zákazníci pestrou 
nabídku, například i třeba oblíbený řízek 
s kaší?
 
Hodně lidí si řekne, že by v italské restauraci 
neměl být řízek s kaší podáván. Ale musíme se 
umět přizpůsobit, takže nabídka je pestrá. 
Na druhou stranu se nikomu nechceme podbí-
zet s cenou. Nabízíme týdenní menu, kde jsou 
většinou na výběr tři jídla od 125 Kč do 185 Kč 
a tři jídla za 99 Kč. Na každý den je připravená 

jiná polévka. Toto menu platí od pondělí do 
pátku od 11.00 do 15.00 hodin. Naleznete zde 
například jídla, jako je dančí guláš, zvěřina a kach-
na na divoko s knedlíkem a zelím. Takže i takové-
to věci pro zákazníky nabízíme.
 
Jak vypadá stálý jídelní lístek?
Stálý jídelní lístek je postavený na italské kuchyni, 
těstovinách, salátech, kvalitním mase a na pizze. 

Co dalšího nabízí Pizza Coloseum v Tepli-
cích?
Hojně využívaný a velice oblíbený je dětský kou-
tek. Maminky zde mají možnost na děti dobře 
vidět. Koutek disponuje spoustou hraček i tele-
vizí. Dále je k dispozici salónek, který je určen 
pro zhruba 35 lidí a je zde široká paleta jeho vyu-
žití. K dispozici máme projektor, projektové plát-
no, ozvučení, je zde možnost pořádat malé svat-
by, narozeninové oslavy, večírky a jsme schopni 
zajistit cateringové občerstvení. ■

Restaurace Pizza Coloseum  se nachází ve 3. nadzemním podlaží NC Fontána. Překvapí Vás krásným moderním interiérem, samostatným velkým dětským koutkem a velkou letní 
terasou. Samostatný salónek umožňuje soukromé, pracovní setkání i rodinné oslavy. Jak funguje restaurace, čím je specifická, jak a čím se liší od jiných? O tom jsme hovořili 
s Pavlem Šváchou, provozním restaurace Pizza Coloseum. 

Ve světě gastronomie se šé�uchař René Vokurka pohybuje už čtvrt stole�. V současné době má pod sebou desítky kuchařů. Na staros� má všechny kuchyně sítě pizzerií 
Coloseum. Pla� to i v případě restaurace Pizza Coloseum v NC Fontána v Teplicích. 

Pojďte nám prozradit to, co každého 
zákazníka nejvíce zajímá, a to je jídlo. Jak 
vzniká jídelní lístek?
Vždy mám nějakou myšlenku, a protože jezdíme 
velice často do Itálie, buď si přivezeme nějaké 
nápady, nebo nové suroviny. Stálý jídelní lístek se 
doplňuje či obměňuje dvakrát ročně, a když se 
blíží doba změn,  vždy si  s kolegy, ale i s vedením 
celého řetězce povídáme o tom, co změnit, co 
vylepšit, podíváme se na prodeje jednotlivých 
jídel a řekneme si, co nového by lidem mohlo 
chutnat. Důležitou věcí pak samozřejmě je, aby 
naše jídlo nebylo surovinově i cenově náročné. 
Chceme, aby jídlo bylo pestré, čerstvé, rychlé 
a cenově dostupné.
 
Je čerstvost potravin důležitá?
Italská kuchyně je založena na čerstvosti, a tak je 
to i v naší kuchyni. Děláme si vlastní pastu a salá-
ty. 90 % surovin si dovážíme z Itálie, například 
sýry, salámy, maso, olej, rajčata a mražené potra-
viny. U nás potom nakupujeme suroviny jako je 
cukr, sůl atd.

Kvalita potravin je jedna věc, druhá je pak 
osobnost kuchaře. Jak si vybíráte kuchaře, 
který pracuje ve Vaší kuchyni?
Všeobecně mohu říct, že kuchaři nejsou. Ale jeli-
kož náš řetězec je velký a člověk v kuchyni nikdy 
není sám, má každý nějakou úlohu. Někdo dělá 
saláty, někdo dělá pastu, někdo výdej, někdo gri-
luje, někdo je tam šéfem a pizzař dělá pizzu. 
Může k nám přijít i člověk, který tyto činnosti 
nikdy nedělal, ale my mu vše ukážeme a hlavně 
ho to naučíme. To je i třeba případ dělání pasty. 
Padesát procent kuchařů, kteří k nám nastoupili, 
ji předtím nikdy nedělali. A to už vůbec nemluvím 
o zkušenostech s humrem nebo krevetami. To je 
i případ kluků u nás v Teplicích, kteří před pár lety 
nevěděli, co je to pasta a dneska ji umí výborně 
a jsou šikovní a jídlo dělají výborné. Stačí chtít, 
nebát se učit novým věcem a výsledek se dostaví. 

Jakým vybavením disponuje kuchyně?
Tady se vaří výborně. Kluci mají jednu velkou 
výhodu oproti třeba Praze, že zde není takový 
frmol. Zde v Teplicích mají na přípravu jídla více 

času a myslím, že se jim daří dobře. Navíc se 
mohou chlubit něčím, co hned tak někde nemají 
a každá restaurace by jim to záviděla, a to je per-
fektní kuchyně a její vybavení. To je absolutní špič-
ka. Jsou zde i výborné skladovací prostory, mají 
zde absolutně čisto a svou práci dělají velice 
dobře. 

Co vše s kuchaři konzultujete?
Vždy se podívám na to, jak mají uskladněné 
suroviny a co mají navařeno. Zkontroluji, jak jim 
jdou polévky, zajímá mě i například to, jak jídlo 
dávají na talíře. Říkáme si ke všemu něco – jak co 
dělat a jak co nedělat. Musím prozradit, že 
ve všech našich restauracích máme na vše jasně 
dané postupy. Nestane se Vám pak tedy to, že 
když přijdete jeden týden na jídlo, které vám 
chutnalo, za tři týdny pak bude vypadat jinak.  
Nejhorší totiž je, když se kuchař snaží dávat do 
jídla, které je nějak zažité, vlastní myšlenky. To by 
se pak restaurace mohla jmenovat U Jardy, 
U Petra nebo U Karla. Takto to zde nefunguje.  
Jídlo musí mít hlavu a patu, musí mít dobrý 

základ, omáčka se nesmí srazit, rajčata musí být 
čerstvá.  Prostě vždy říkám, že v jednoduchosti 
je síla. 

Jak se stavíte k vaření na televizní obra-
zovce? Razíte heslo, že kdo nevaří v televi-
zi, jako by nebyl? 
Přiznám se, že na pořady o vaření se nedívám. 
Samozřejmě, že je registruji, ale abych je vyhle-
dával,  to ne. Každá země si mánií ohledně vaření 
v televizi prošla, nyní je na řadě Česká republika. 
Někteří kuchaři v televizi jsou samozřejmě 
dobří, ti další využívají toho, že je po tomto typu 
pořadu prostě hlad. Polovina lidí hlavně ani 
nejsou kuchaři (např. Halina, Palina, Láďa, Páďa), 
ale lidi tento typ pořadu zajímá. Hlavně si myslím, 
že lidem doma dochází inspirace, chtěli by vařit 
světově, učí se nové recepty a poznávají nové 
suroviny. Potom si kupují nejrůznější kuchařky, 
vaří podle televize, dívají se, jak vaří Zdeněk 
Pohlreich, který je mimochodem výborný 
kuchař. Je to prostě v současné době móda, já 
proti tomu nic nemám. ■

René Vokurka: V Teplicích se vaří výborně 

Pizza Coloseum Teplice nabízí věrnostní program 
Bakarta klub. Se svou Bakartou Vám umožníme čerpat 
slevy na útraty, nebudete platit např.  kuvert, stanete se 
součástí naší „rodiny“ a získate i spoustu výhod u našich 
partnerů.

Otevírací doba: denně 9:00 - 22:00
Mail: coloseum.fontana@bakare.cz

Telefon pro objednávky: +420 417 637 780
Vedoucí provozovny: Milan Kolíček, +420 737 210 637

www.pizzacoloseum.cz/cz



Zkuste kožešinu, která je stylová a luxusní. 

Vesta 3599,- 2519,-
Kalhoty 1919,- 1349,-
Rolák 799,- 559,-
Boty zakoupíte v prodejně 

Lidé, co nosí značku Benetton, jsou vidět 
Víte, že největší prodejna v České republice této krásné italské značky Benetton je právě v Teplicích? Právě v Nákupním centru Fontána naleznete široký výběr jak pro ženy, 
muže, tak i děti. Nejenom o oblékání a novinkách v prodejně Benetton jsme hovořili s vedoucí obchodu Annou Juráňovou.

„Vždy jsem měla velký zájem o módu, sledovala jsem a sle-
duji její aktuální vývoj a bylo pro mne výzvou začít praco-
vat v největší prodejně značky Benetton v České republi-
ce. Benetton je hodně specifický, barevný a já mám hodně 
ráda barvy. Proto byla volba proč zde pracovat zcela jas-

ná.“ říká v úvodu rozhovoru vedoucí prodejny Benetton.

Podle čeho vybíráte nové oblečení pro prodejnu v Tepli-
cích?
Vždy vybíráme to, co je zcela typické pro novou kolekci. Naší spo-
lečnou snahou s Ing. Jitkou Kamarýtovou (Managerkou módních 
obchodů), je abychom náš výběr měly bohatý a pestrý a myslím, že 
se nám to i daří, což je vidět na naší prodejně v NC Fontána. 

Jak velký zájem mají obyvatelé Teplic a turisté o značku 
Benetton?
Velký zájem o značku Benetton mají Rusové. Oni tu módu znají a je 
jim hodně blízká. Jsme však velmi rádi, že obyvatelé Teplic se naučili 
chodit do Benettonu a značku si oblíbili. Dojíždějí sem i lidé z celé-
ho Ústeckého kraje a je vidět, že si na značku lidé zvykli, mají ji rádi 
a rádi ji nakupují. Největší zájem mají zákazníci o dětské oblečení. 
Úplně největší zájem je o oblečení pro holčičky a mladé slečny.  

Čím se Benetton liší od jiných značek?
Benetton se soustředí na barvy. Chce být výrazný a odlišuje se. 
A lidé, kteří ho nosí, jsou na ulici prostě vidět. 

Dívčí kabátek 2149,- 1499,-
Trička Frozen 499,- 349,-
Džíny 799,- 559,-
Kabelka 499,- 349,-

Džíny 949,- 669,-
Trička Marvel 499,- 349,-
Chlapecká bunda 1749,- 1229,-

Italská značka BENETTON je jednou z nejznámějších na světě. 
Má cca 6000 obchodů po celém světě. Její zakladatel Luciano 
Benetton, původně prodavač novin, se vypracoval na uznávaného 
módního experta. Zatímco ve světě v té době zářily akrylové 
oděvy, Benetton vsadili na vlnu a zajímavé, ale jednoduché střihy 
a pestré barvy, které mají úspěch dodnes. Od začátku viděl Benet-
ton módu jako globální zemi, v níž žijí lidé každé rasy, a překonával 
tak geografické, politické i ideologické hranice. 

Benetton si za celá dlouhá desetiletí udržuje konsolidovanou 
identitu autentické módy, která se vyznačuje pestrými barvami, kva-
litou za dobrou cenu a nadšením pro svou práci. Tyto hodnoty se 
odrážejí v silné a dynamické vlajkové lodi, reprezentované dvěma 
hlavními značkami skupiny United Colors of Benetton a Sisley. 
Benetton se zaměřuje na budoucnost, jeho příběh je postaven na 
inovacích, které jiní nevidí. Vždy pracovali s velkými ambicemi, které 
se odrážely v jejich barvách, revolučním přístupu k prodejnímu 
místu, v unikátních výrobních a obchodních sítích a univerzálních 
formách komunikace. Díky tomu se staly fenoménem a objektem 
kulturní debaty. Benetton byl globální ještě před globalizací, jen 
jeho vlastním způsobem. ■
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společenské šaty LIU JO 
psaníčko LIU JO 
boty John Garfield

šaty TWIN-SET
kožešinový límec TWIN-SET
kabelka MARELLA
boty John Garfield.

Benetton byl globální ještě před globalizací



Historie 110 let starého domu v Teplicích 
V dobách, kdy město ještě obepínaly středověké hradby, se z Krupské ulice a Krupské brány vyjíždělo starou komunikací z Teplic do Trnovan a dále na Krupku. V těchto místech 
také směrem od Krupské ulice začíná a dolů do Trnovan vede Masarykova ulice, dříve ovšem ulice Nádražní. Tyto prostory se až do konce 18. století nacházely venku před 
hradbami, mimo původní jádro města, kudy vedly jen polní cesty.

Předpoklady rozvoje této oblasti byly dány 
teprve až po zbourání městských hradeb na kon-
ci 18. století a dále ve století devatenáctém. Prv-
ní domy někdejší Nádražní třídy pak vznikaly 
bezprostředně po zavedení železnice z Ústí nad 
Labem do Teplic v roce 1858. Jednalo se o tzv. 
Ústecko-teplickou dráhu, která znamenala 
nejen pro město samotné důležitý přínos 
v oblasti dopravní obslužnosti a efektivní pře-
pravy uhlí, ale také podpořila další rozvoj veške-
ré průmyslové výroby, včetně nebývalého roz-
voje výstavby města.

V Nádražní třídě vznikaly od šedesátých let 

19. století kromě domů, které si zprvu zachová-
valy obdobný vzhled, jaké měly měšťanské domy 
z doby výstavby lázní v první třetině 19. století, 
i novostavby, kde se tepličtí stavitelé už příkláněli 
také k novým architektonickým směrům. Proto 
zde nalezneme prosté klasicistní fasády, právě 
tak jako objekty v duchu historizujících slohů. 
V nejvyšším horním místě Masarykovy ulice se 
v dávných časech 18. století nacházela křižovat-
ka polních cest, u které stávalo dominantní sou-
soší kalvárie. Dnes se jedná o křižovatku Masa-
rykovy ulice s ulicí Školní, vedoucí na Benešovo 
náměstí. Během postupující výstavby bylo sou-
soší kalvárie od cesty odstraněno a jeho část se 
ocitla v nice nárožního domu bývalého hotelu 
Princ Rudolf, pozdějšího hotelu Thermia.

Naproti tomuto hotelu u křižovatky stávaly 
původně dva jednopatrové domy s podkrovím. 
Podle dochovaných záznamů byly tyto domy 
roku 1902 zbořeny a jejich místo od roku 1903 
zaujala vznosná tříposchoďová stavba, která pat-
řila Schaffasově rodině. V přízemí nově postave-
ného domu nabízely zpočátku své služby obcho-
dy, ale od dvacátých let 20. století zde sídlila Živ-
nostenská banka. Poměry se změnily až po dru-
hé světové válce, kdy v prostorách někdejší ban-
ky od roku 1959 až do počátku devadesátých let 
20. století sloužila občanům oblíbená potravi-
nářská prodejna Gastronom. Je třeba dodat, že 
ve své době patřila tato velkoprodejna k velmi 
moderním a dobře uspořádaným. Do rozlehlých 
nákupních prostor ve tvaru písmene U vedly dva 
vchody, V pravé větší části byly umístěny prodej-
ny s dlouhými pulty a velkým výběrem nejrůz-
nějšího potravinářského sortimentu, naproti 
také cukrářské výrobky, v zadní části chléb, peči-
vo a mléčné výrobky a v dalšim užším prostoru 
zase bufet s rozličným občerstvením, teplými 
i studenými nápoji a s výčepem piva. K tomu slou-
žily pultíky u protější stěny občerstvení, kde 

nebývalo nikdy prázdno. Nákupní a občerstvo-
vací prostory doplňovaly i některé charakteris-
tické doplňky, například socha ženy krájící chléb 
či hodiny na vysoké stěně, které namísto číslic 
měly vyobrazeny nejrůznější potraviny, jako tře-
ba kuře, ryby, ovoce apod. V gastronomu bývalo 
denně velmi živo, neboť sem obvykle směřovaly 
zástupy lidí nejen za běžnými nákupy, ale i za 
vybranými lahůdkami, které v jiných prodejnách 
nebývaly často k vidění.

Do prvního poschodí vedly z přízemí dlou-
hé točité schody a právě tam byla zase umístěna 
oblíbená a velmi často nejen Tepličany navštěvo-
vaná vinárna Pikant, která měla několik částí. V té 
největší se nedalo přehlédnout velké rybí akvá-
rium, za nímž se šlo do zdejší kuchyně. A právě 
tato kuchyně se specialitami patřila ke značně 
vyhlášeným. Dále měli v Pikantu menší intimní 
část vinárny i s přilehlým salonkem. Od konce 
20. století vinárna Pikant i prodejna Gastrono-
mu zanikly a v přízemí se potom až do prvních 
let 21. století stačily v rychlém sledu vystřídat 
prodejna textilu, restaurace i levné zboží.

Po přestavbě a nákladné rekonstrukci real-
zované v roce 2006 Jaroslavem Třešňákem se 
dům opět navrátil k předešlým tradicím bankov-
nictví, které zde nyní zastupuje Ge Money Bank. 
Rozsáhlé stavební úpravy exteriéru i interiéru 
propůjčily tomuto objektu svěží podobu plně 
respektující původní architektonické dispozice 
a účelnost současného využití. Snahou Jaroslava 
Třešňáka této citlivé rekonstrukce bylo zacho-
vat "ducha domu". 

Propojením s vedlejší budovou na Masary-
kově ulici 10 vzniklo dvacet šest moderních byto-

2vých jednotek s plochami od 47 do 78 m  . Všech-
ny byty jsou jedinečné a vymykají se běžnému 
standardu. Bez odborných řemeslníků a kvalit-
ních současných materiálů by tato přestavba 
vyžadující mimořádnou profesní zručnost byla 

jen těžko uskutečnitelná. Bylo respektováno 
umístění nových dřevěných eurooken a zacho-
vána jejich velikost tak, aby vypadala stejně jako 
okna původní. Interiér vstupního prostoru do 
domu je velkorysý, společné prostory a schodiš-
tě zdobí mramorová dlažba a obklady. Propojení 
domů na Masarykově ulici 8 a 10 poskytlo 
prostor pro vybudování uzavřeného parkoviště 
a výtahu, který oba domy spojuje.  Náročná kom-
plexní rekonstrukce fasády rovněž respektuje 
původní historickou předlohu. Zachovalá plas-
tická fasáda s výraznými štukatérskými prvky 
doslova každého osloví svou malebností. ■ 

Zpracování své historie si Teplice již dávno zasloužily

Pamět města   
Stejně jako lidé mají i města svou paměť. 

Informace a zmínky o počátcích Teplic jsou 
rozesety v nejrůznějších středověkých písem-
nostech, avšak první pokusy zachytit události 
v běhu času této lázeňské lokality se objevily až 
v době předbělohorské. Latinské dílo vychova-
tele dětí tehdejšího majitele Teplic Volfa Viléma 
z Vřesovic Tomáše Mitise O lázních teplic-
kých z roku 1561 obsahuje řadu postřehů 
z každodenního lázeňského života a ve stejně 
nazvané německy psané knize z roku 1607 častý 
návštěvník lázní a zhořelecký lékař Kašpar 
Schwenkfeld barvitě popsal město a zámek. 
Zajímavou sondou do života teplických měšťa-
nů jsou pro nás zápisky městského písaře Marti-
na Herklotze, zachycující velmi podrobně spor  
teplických měšťanů s vrchností o právo vařit ve 
městě pivo z let 1586-1590. 

Další podněty pro rozvoj teplického 
dějepisectví přinesla až osvícenská druhá 

polovina 18. století. Celkové zpracování dějin 
města předznamenala kronika teplického 
purkmistra Jakuba Eckhardta z roku 1795, 
zachycující v osvícenském duchu historii města 
od jeho vzniku až do 18. století. Zakladateli 
městského kronikářství a moderního kritického 
dějepisectví ve městě se však stali potomci staré 
teplické rodiny Ludwig Alois John (1760-1834) 
a jeho syn Eduard John (1806-1866).  

Ve druhé polovině 19. století výrazně 
stoupala nejenom úroveň všeobecného 
vzdělání, ale rozvíjelo se i historické bádání. 
V mnoha městech vzrostl zájem o sepsání 
regionálních dějin.   V Teplicích se tohoto úkolu 
ujal Hermann Hallwich (1838-1913), místní 
rodák, německý liberální politik a autor dějin 
několika severočeských měst (Liberec, Cheb, 
Krupka atd.). Jeho německy psané Teplice, 
německo-české městské dějiny z roku 
1886, zachycující vývoj města od jeho počátků až 

po 19. století, jsou založeny na důkladném studiu 
pramenů i dosavadní odborné literatury.  
Nevyhnul se však jednostrannému vylíčení 
minulosti regionu jako prosazování vyspělé 
germánské kultury proti kulturně zaostalým 
Slovanům. Přesto jeho dílo zůstávalo až do 
nedávné doby základním zdrojem studia 
městských dějin, neboť v následujícím období 
sice vyšla řada studií o Teplicích (např. soubor 
opisů nejstarších významných pramenů na 
Teplicku z roku 1929 od Augustina Müllera), ale 
souhrnná historická práce již nikoli.                                                                  

Ani po II. světové válce nebylo dlouho 
žádné souborné dílo o městské minulosti 
vydáno. V 60. letech vznikla myšlenka o sepsání 
souhrnných teplických dějin, nicméně po 
událostech roku 1968 z ní sešlo. Jediným 
výsledkem byl stručný, avšak velmi fundovaný 
přehled Dějiny Teplicka do roku 1848 od 
teplického archiváře Přemysla Peera z roku 

1969. Významnou posilou historického bádání se 
stal vznik pravidelně vydávaného sborníku 
teplického muzea Zprávy a studie v roce 
1965.I v dalších letech vycházely bohatě 
dokumentované studie a historické publikace: 
mezi nimi v letech 1977 a 1978 dvoudílné dějiny 
pravěku na Teplicku od Petera Budinského, 
v roce 1994 Slavné ženy v Teplicích od Sylvie 
Ostrovské, roku 2005 sklářská Sága rodu 
Mühligů autorů Julia Broula, Miroslava Grisy 
a Antonína Smrčka a o rok později Kapitoly 
z dějin lázní v Teplicích od Jitky Budinské 
a Petry Zerjatke. Tento výběr je ovšem jen 
nepatrný zlomek toho, co o historii Teplic za 
posledních čtyřicet let vyšlo a víceméně věcně 
pokrylo téměř všechny oblasti života města. 
Souhrnné teplické dějiny vyšly až v roce 2015. 
Vytvořil je osmičlenný autorský kolektiv pod 
vedením dr. Jana Kiliána a rozsáhlou publikaci 
vydalo nakladatelství Lidové noviny.  ■ 

Na knižní pulty během podzimních dní dorazila zbrusu nová a pro Teplice unikátní knižní publikace s názvem Dějiny města Teplice.  Dějiny města jsou bohaté na události z doby své 
největší slávy rakouské monarchie, kdy město patřilo k nejznámějším lázeňským střediskům a vítalo hosty z nejvznešenějších evropských rodin. Za připomenutí stojí i pohnutý 
osud obyvatel města v období po vzniku Československé republiky a po 2. světové válce. Zájemci o historii na vydání podobné knihy dlouho čekali. Badatelé a studenti historie při 
své práci doposud vycházeli převážně z díla teplického rodáka Hermana Hallwicha. O narůstajícím zájmu o historii města svědčí skutečnost, že v posledních několika desítkách let 
vznikala řada publikací, věnujících se historii města Teplice. Většina z nich však mapuje pouze dílčí momenty teplické historie. Hlubší ucelená odborná publikace však dosud chyběla. 
Na trh tak přichází dlouho očekávaná odborná monografie, která přinese radost nejen odborné veřejnosti, ale všem zájemcům, kteří mají k Teplicím bližší vztah. Noviny Fontána 
Vám po celý rok 2016 budou přinášet zajímavé pohledy do historie města Teplice. Hovořit o nich bude se spoluautorem knihy Dějiny města Teplice Karlem Vilímem. 

Jak vznikl nápad vytvořit knihu Dějiny 
města Teplice?
Samotný nápad vznikl už před několika lety. 
Když jsme poprvé chtěli dát knížku dohromady, 
tak vše ztroskotalo na penězích. V roce 2012 se 
ale situace změnila a myšlenka vydání této knihy 
se znovu otevřela a zrealizovala. Kniha se psala 
dva roky, podílelo se na ní několik autorů, včet-
ně mě. Práce na knize byla zajímavá, s kolegy 
jsme si rozdělili činnost podle své odbornosti. 

Bylo náročné si s kolegy rozdělit práci?
Autorů bylo celkem devět. Vedoucí autorského 
kolektivu Jan Kilián dobře věděl, kdo se čím 
zabývá a kdo o čem může vskutku odborně 
napsat zajímavé a poutavé čtení.  Všichni autoři, 
kteří se na knize podíleli, jsou vesměs pracovní-
ky muzeí, archivů a dalších vědeckých praco-
višť.
 
Jak jste se  Vy osobně podílel na knize?
Přispěl jsem zejména úvodní části, která pojed-
nává o vývoji teplických dějin. Je to takový úvod 
a rozbor pramenů a literatury. Svou druhou 
část knihy jsem napsal a věnoval druhé polovině 

19. století. Pracoval jsem dvacet let v teplickém 
archivu, takže jsem regionální dějiny poznal za 
tu dobu velice dobře.  V každém období dějin je 
vždy něco zajímavého. 

Proč by si podle Vás obyvatelé Teplic měli 
knihu Dějiny města Teplice zakoupit?
Já si myslím, že každý kulturní člověk by měl 
znát historii svého regionu. Tato kniha velmi 
podrobně na určité odborné úrovni shrnuje 
historii regionu od pravěku až do současnosti. 
Kniha je jakýmsi přehledem a každý, kdo bude 

potřebovat v ní něco zásadního nalézt, tak to 
tam pravděpodobně nalezne. 

Jak velkou radost Vám vydání knihy udě-
lalo? Splnil se Vám sen?
Mám z toho velice hezký pocit, protože podob-
ná poslední publikace, která takto podrobně 
shrnuje teplické dějiny, vyšla v roce 1886 a jejím 
autorem byl Herman Hallwich. 

Budete autorem historického seriálu, 
který začíná vycházet v našich novinách 
Fontána. Na co se čtenáři a zákazníci 
Nákupního centra Fontána mohou těšit?
Kdo má zájem o historii, určitě se dozví a může 
se těšit na články, které nevzniknou pouze mou 
rukou, ale i od kolegů, kteří se podíleli na vzniku 
knihy Dějiny města Teplice. Navíc mohu prozra-
dit, že v našem historickém seriálu se objeví 
i nové infomace, které v knize nenajdete. Mys-
lím si, že nápad vytvořit tento historický seriál 
je velice pozitivní věc. Již od poloviny 18. století 
v Teplicích vždy vycházeli novinové články 
o historii. Jsme proto velmi rád, že u toho mohu 
být. ■ 
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NOVINY FONTÁNA

DŮM KULTURY TEPLICE
1.1. Koncertní sál 13:30
SEVEROČESKÁ FILHARMONIE – Novoroční koncert
Vstupné 200,-, abonenti 100,-

6. 1. Zahradní dům 19:00 
SEVEROČESKÁ FILHARMONIE TEPLICE - 3. abonentní koncert 
cyklu K
Komorní koncert populárních melodií.
Vstupné 120,-  

14. 1. Koncertní sál 19:00
SEVEROČESKÁ FILHARMONIE TEPLICE - 3. abonentní koncert 
cyklu B
Vstupné 160,-

19. 1. SK 16:00 + 17:00
MAŇÁSKOVÉ DIVADLO TEPLICE - JAN LIŠKA
POHÁDKA O SNĚHULÁCÍCH
Jednoduché říkanky, snadno zapamatovatelné písničky, další z příběhů 
Kuby a Kačky, kteří se snaží zachránit sněhuláky. Pro děti od 3 let.
Vstupné 40,- 

20. 1. Kinosál DK 19:00
ANGLIE a WALES - digitální diashow MARTINA LOEWA

Cesta od bílých útesů Doveru až na samý sever. Historická města, 
vznešené katedrály i nádherná příroda v horách Walesu a Lake 
District. Multimediální projekce s živým vyprávěním cestovatele.
Vstupné 120,-

21. 1. Koncertní sál 19:00
SEVEROČESKÁ FILHARMONIE TEPLICE - 4. abonentní koncert 
cyklu A
Vstupné 160,-

27. 1. Koncertní sál 19:00

ZDENĚK IZER - „FURTLUFTDURCH TOUR“
Nový zábavný program populárního baviče ZDEŇKA IZERA,
ve kterém se diváci budou moci setkat s jedinečným 
a nezaměnitelným humorem. Jako vždy přijdou na řadu oblíbené 
zábavné scénky, parodie nejrůznějších televizních pořadů a imitování 
celé řady populárních českých i zahraničních zpěváků a zpěvaček. 
Vystoupení je opět obohacené nejrůznějšími zábavnými kostýmy 
a převleky.
Vstupné 200,- 240,-

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO
12. 1. Velký sál 19:00
Divadlo Palace
Joe DiPietro a Jimmy Roberts
MILUJU TĚ, ALE
Hudební revue, jíž dali její autoři nový směr, rozpustilá hudební jízda 
čarovnou paletou moderních vztahů mezi mužem a ženou.
Vstupné 200,- 250,- 300,-

17. 1. Velký sál 10:30  
DIVADLO KAMPA: MALÝ PRINC
Hudebně-divadelní představení podle knihy Antoina de Saint 
Exupéryho v podání Agáty a Martina Duškových. "Správně vidíme jen 
srdcem." Představení provázené živou hudbou, jednou loutkou 
a spoustou fantazie.
Vstupné 60,- 80,-

18. 1. Velký sál 19:00
Severočeské divadlo
Giuseppe Verdi - RIGOLETTO
Vstupné 200,- 250,- 300,-

22. 1. prostory Krušnohorského maskaronu 19:00
LÁZEŇSKÝ PLES
Účinkují: Severočeská filharmonie Teplice, Markéta Mátlová, skupina 
Voilá a další. Plesem provází Tereza Kostková. 

24. 1. Velký sál 19:00
Agentura Harlekýn
Alain Reynaud Fourton - RUKOJMÍ BEZ RIZIKA
Francouzská komedie slavného francouzského dramatika ve hvězdném 
hereckém obsazení je skutečnou lahůdkou z jeho divácky oblíbených 
inscenací.
Vstupné 220,- 270,- 330,-

26. 1. Velký sál 9:00 (školy) + 17:00 (veřejnost)
Herecké studio a Taneční divadlo Teplice
ŽENICH V KUFRU aneb Cesta do země víl.
Pohádka Oldřicha Seiferta. 
Vstupné 30,- (školy), 60,- (veřejnost)

28. 1. Velký sál 8:45 Představení je určeno MŠ a 1. stupni ZŠ 
Loutkoherecká skupina „LOUDADLO“ VESELÁ POUŤ
Unikátní loutková revue. 
Vstupné 40,-

VÝSTAVY
do 10. 1. 2016 - Jízdárna
JULIUS PAYER  nejslavnější teplický rodák
Výstava je součástí oslav připomínajících 100. výročí úmrtí 
Julia Payera a představí odborné i laické veřejnosti osobnost 
a dílo známého alpinisty, polárníka a romantického malíře, 
narozeného v Teplicích. Výstava je pořádána ve spolupráci 
s Pro polis Teplice, o.p.s., Centrem polární ekologie PŘF JČU 
v Českých Budějovicích a Rakouským kulturním fórem 
v Praze.

do 30. 1. 2016 - I. a II. výstavní místnost RM
VÁNOCE NA KLOPĚ
I docela malá ozdoba dokáže zpříjemnit den a navodit 
atmosféru pohody vánočních svátků. Letošní výstava patří 
brožím, špendlíkům a jiným ozdobám oděvů, které mohou 
inspirovat jako malý vánoční dárek. Kolekce historických 
broží a vánočních šperků je pořádána ve spolupráci 
s muzeem Jablonec n/N. 

více informací na www.dkteplice.czvíce informací na www.muzeum-teplice.cz
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28. 1. Koncertní sál 19:00
SEVEROČESKÁ FILHARMONIE TEPLICE - 4. abonentní 
koncert cyklu B
Vstupné 160,-

29. 1. Zahradní dům 18:00
Divadelní soubor Matějka a spol.
William Shakespeare - Zdeněk Matějka BALÍK
Spolupráce na scénáři Richard III. Garantem večera je 
W. Shakespeare! Má-li kdo právo na experiment, není-li jím 
ten, kdo je za to neplacen. To je ve zkratce Matějka & spol.
Vstupné 50,-

31. 1. Estrádní sál 15:00
POHÁDKOVÝ MAŠKARNÍ BÁL s Divadlem V Pytli
Veselé, zábavné odpoledne pro děti i rodiče, kde všichni 
společně poputujeme v kostýmech Z POHÁDKY DO 
POHÁDKY a pohádkový Honza zavede malé návštěvníky na 
zámecký bál, plný tajemných pohádkových postaviček, kousků 
i kouzel a prožijeme odpoledne plné písniček, tance 
a radosti.
Vstupné 100,-

více informací na www.dkteplice.cz

KULTURA

V NC Fontána se soutěžilo o nejhezčí stromeček
V prosinci byla zahájena výstava s názvem 

„Kreativní Vánoce“, v rámci které mohli návštěvníci 
Nákupního centra Fontána obdivovat výtvory dětí ze 
základních škol v okrese Teplice a také hlasovat o ten 
„NEJ“.  Přihlášené školy a třídy měly za úkol vytvořit ori-
ginální vánoční stromeček z libovolného materiálu. Stro-
mečky se dětem moc povedly a veřejnost si je s velkým 
zájmem prohlížela v průběhu vánočního shonu v NC 
Fontána. 

Projektu „Kreativní Vánoce“ se zúčastnily následu-
jící školy: ZŠ Teplice, U Nových lázní, ZŠ Bílina, Lidická, ZŠ 
Antonína Sochora, Duchcov, ZŠ a SŠ Krupka, Karla Čap-
ka, Speciální ZŠ a MŠ, Teplice, U Červeného kostela, ZŠ 
Novosedlice, ZŠ Proboštov, ZŠ Hrob a ZŠ a MŠ Zabru-
šany. 
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 Akce platí od 25. 12. 2015 do 31. 1. 2016 na modely označené červenou cenovkou.
Cena na červené cenovce je cena po slevě.

Platí od 1.1.2016

Seznam obchodů

5D Cinema Maxim
Akvazoo
Albert
Allianz
Alza Box
BAIFU SUSHI FASTFOOD
Bankomat České spořitelny
Bankomat Euronet
Bankomat Komerční banky
Bossini
Bufet.cz
BUSHMAN
COCCO
Človíčkov
DESKA E LIBERA
Dr. Max Lékárna
DRÁČIK
Elte
Erotic City
Fitness Fontána
GECO Tabák
Holandské květiny
JOHN GARFIELD
Joy Casino
Kabelky
Kadeřnictví Butterfly
Kooperativa
LA TABÁK
Marionnaud
Marlenn
Meatfly
Mélodies café
MILITARY RANGE
NORDBLANC
OnStyle
Orion
Oříšky celého světa
Pizza Coloseum Fontána
PLANEO Elektro
PLANEO Quick Time
PRIMOSSA
RAGAZZA
RWE
Směnárna
Sportisimo
Takko Fashion
Terranova
Teta drogerie
THUY AN NAIL
UNITED COLORS OF 
BENETTON
Víno @ Destiláty
Visto
WOLF&MANDA
YANNIS

Í �Ĩ Î ĲäGĖ  

DKE, ALOI, YV, 

NAVI, AOM

Ĩ Ī Ė �Ĭ ĦŤ 

KULTURNÍ 

STŘEDISKO

Ĭ Į Ī Î Ĳ� 

NAFTA
ĈB G�I  İ Ė ĤĜÍ ĦK

Ĭ Ĩ Î I ĦÎ Ĳ� 

REPUBLIKA 

NĚMECKO

Ĭ Ĩ HĬ Î Ĳ� 

ZNAČKA
ç�Ì Ĭ ĦK ÀDĆĆÀ MYŠLENKY DOBROPISY

HÍ HFH�I K ĢĜĪ FĜ 

TROJANA
Ĩ Î GI Ĝ

FĢĜÌ B ĶÍ B 

KYSLÍKU

ĲĜI ĦÎ Î ĘFĢÎ G 

ZKR.

Ĩ I Î �HÍ Ė  

KOLEM STROJE
ČB G�I  İ Ė ĤĜÍ ĦK

GĜĨ HI Ė �Í � 

KRÉM

Į ĢI Î ĲÎ G�Ħ Ĭ  

OSMI UHLÍKY

GÎ F�I Hİ H

Ĩ çĜĬ Į Í  

POTRAVIN Z 

CIZINY        

RUSKY TYTO

ĲĜ 

(SLOVENSKY) 

ZNAČKA 

ANTIMONU

ĘĪ ĜĤI Î ĲĜF 

BRAZILSKÝ

I ĜĬ Í � GÎ Ħİ Î Ī  

PŮLKA

Ì Ė I � Î ĢÎ Í  

KONČETINA

Ī Î Ķİ Ĝ� 

VYSETÝCH 

ROSTLIN

ĤĜÌ Í � Ĩ Ī ��ĜĦ                                                

VELIKÁN

Ĩ Į I Ĭ  

ROZTAVENÁ 

HMOTA

Ĩ Ī Î İ �ĢI � 

VYVÝŠENINA 

TEXTILNÍ 

ROSTLINA

ĶĦĪ B 

AMPÉRHODINY 

JÍDLO

Ĩ Ĭ Î ĲHİ Ť 

ŠELMY      

ZNAČKA TLAKU

Ī KĶÎ Ĭ İ  Ì HÍ FĜ 

RUSKÝ 

SOUHLAS

Į ĦĖ ĶÎ ĲĖ F� 

ZÁJMENO 

VYVRCHOLENÍ 

DĚJE

ç�Ì Ĭ ĦK ÀĈĆĆÀ

�ĜÍ Ĭ ĦŤ ĤÌ ŤÍ Î         

( 9. 2.) 

PRODEJNA 

NÁBYTKU

ĦÎ Í ĲH�ĦĖ  Í Ė  

TURECKOU 

KÁVU

FĢĜÌ B ĶÍ B 

DUSÍKU 

DŽÍNOVINA

Ĭ ĲĖ ĶĜĦ Ĭ I �Ì K 

NEBO VĚTVÍ

I Ĝİ ĜFĦ� Î GG�I  

ZKR. 

POLOMĚRU

Ì Ĩ Ķ 

VENEZUELY
Ĭ Ĩ Ķ Ĩ Ī Ė ĢK

Ĩ Î GÍ HĦ Í Ė  

OSTRAVSKU 

SAN JOAQUIN 

REFINING ZKR.

ĲĜI Ħ� FÎ Ĩ  

(NESPISOVNĚ)

Ĩ ĜĲÍ HÍ Ė  Ĳ 

MOŘI
GĪ Ė Ĳ� Ī KĘĖ

Ĩ ç�Ĩ Î Í Ė  

SOUBORU

Ħ�G 

SLOVINSKA 

ITALSKY LODĚ

Í �ĶĜĲ

Î Ī ĠB Ĭ Ĩ Î ĤB 

NÁRODŮ             

KOČKOVITÁ 

ŠELMA

FĢĜÌ B ĶÍ B 

DUSÍKU 

UKAZOVACÍ 

ZÁJMENO

çĜFĦŤ 

PÍSMENO

HÍ HFH�I K ĢĜĪ FĜ 

PRACHAŘE        

JE S TEBOU 

KONEC (HOV.)

Ĩ çĜGI Î �ĦĖ
ĘĮ Í H�HÍ Ė  

OKAMŽITĚ

ĲĶÍ Ĝ�ĜÍ � 

PANÍ            

PRVNÍ MUŽ

Î Ĩ Ė İ Ī Î ĲÍ HFĜ 

DĚTÍ
Į ĶGĪ Ė ĲHİ

Ĭ Ĝİ HÍ Ė  

HEKTARU

ĶÍ Ė �ĦĖ  

MÝDLA

ĶĦĪ B 

AMPÉRZÁVITU
��Ĭ İ  �Ĭ İ ç�Ì Ĭ ĦK ÀĈĆĆĆÀ ZÁCLONOVINA

Ę�ĲĖ I � 

FRANCOUZSKÁ 

LETECKÁ 

SPOLEČNOST

Í �ĶĜĲ 

PÍSMENE "EN" 

DŘÍVĚJŠÍ 

LOTERIE

Ĭ İ Į GÍ ä Ĳ 

MAURETÁNII

ĘĜĶĨ I Ė İ Í ä                       

SPZ KARVINÁ

Ĭ Î Į ĘÎ Ĥ 

OZNAČENÍ 

ČASU

ĢI Ė ĲĖ  

(HOVOR.)

�ĜĪ Í Ť 

KOVÁŘSKÉ 

UHLÍ

Ī ĜĶHĲäÍ �                          

ČÁST NOHY

Ī ĜĠHÎ Í �I Í � 

TV. AGENTURA 

ŠPION

Ĩ Î I ŤĲĦÎ Ĳ� 

KNEDLÍČEK                      

TRN

Î ĘFĢÎ GÍ � 

NÁZEV 

MODRÉHO 

SODALITU

ĶÍ Ė �ĦĖ  

OBJEMU 

KORÝŠI

Ĭ Ĩ Ī ĜĤĜĪ Ĭ Ħ� 

ZNAČKA      

VOJ. ZÁKL. 

SLUŽBA

Ì HÍ HĬ İ ĜĪ Ĭ İ ĲÎ  

OBRANY ZKR. 

TÝM ANGLICKY

FĢĜÌ B ĶÍ B 

TELLURU        

SPZ HODONÍNA

İ ĲĪ G� 

SOUHLÁSKA

ĶĲĮ Ħ 

TROUBENÍ 

DÁLNOPIS ZKR.

Í Î Ī Ĭ ĦŤ Ĭ �GI Î

ĠÎ I H��Î ĲÎ  

MĚSTO                    

BEÁTA 

DOMÁCKY

Ĭ ĜĢÍ Į İ � 

KANADSKÁ 

LETECKÁ 

SPOLEČNOST

İ Ī ĢĖ ĲHÍ Ė      

SPZ OSTRAVY

ĶÍ B 

VOLTAMPÉRU
ĊB G�I  İ Ė ĤĜÍ ĦK

Ì Ė I � Î İ Ė ĦĖ Ī

İ KĨ  

VLAKOVÉHO 

SPOJE                  

OZN. DÉLKY

Į G�I Î Ĭ İ  

PŮSOBÍCÍ 

ROZRUCH 

TUNA

Ĭ Ĩ Ķ ĦI Ė GÍ Ė

Î GĬ İ Ī Ė Í Hİ  

KOSTI

ĲĜI Hİ ĜI  

KOZÁKŮ

HÍ HF�I K ĞKĶHĦĖ  

EINSTEINA

Soutěžte o poukázku na nákup v hodnotě 
500 Kč do obchodu UNITED COLORS 
OF BENETTON. Své správné odpovědi 

zasílejte nejpozději do 15. 1. 2016 
na emailovou adresu Karel.Schon@jth.cz. 
Cena bude vítězi předána v NC Fontána.  
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